
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၃၅)၊ ဇူလိုင္ ၂၅ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

ဇူလုိင္ ၁၃၊ ၂၀၁၇

ဇူလုိင္ ၆ ရက္က က်င္းပေသာ မႏၱေလး 
တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္ 
အစည္းအေဝးတတိယေန႔တြင္ တုိင္းစာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္တင္သြင္းသည့္ ၂၀၁၅-၁၆ ဘ႑ာ 
ႏွစ္ ဘ႑ာေငြအရအသံုး စာရင္းအစီရင္ 
ခံစာအေပၚ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ားက ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။ 

မႏၲေလး ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီမွ က်ပ္ သန္း ၁,၂၀၀ ရင္းႏွီးထည့္ 
ဝင္ထားၿပီး အ႐ႈံးေပၚေနသည္ဆုိေသာ 
ေတာ္ဝင္စက္မႈလက္မႈကုမၸဏီကိစၥတြင္ မည္ 
သို႔မွ်စစ္ေဆးျခင္းမရွိဘဲ ကုမၸဏီကတင္ျပ 
သည့္အတုိင္း သေဘာတူလက္ခံခဲ့ၾက 
သည္မွာ စည္ပင္ေကာ္မတီဝင္မ်ား၏ တာ 
ဝန္မဲ့လြန္းသည့္လုပ္ရပ္မ်ား ျဖစ္သည္ဟု 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးတင္ေအာင္ 
(ခ်မ္းျမသာစည္-၁)က ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ 

မႏၲေလးၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္
မတီတြင္ ေခတ္အဆက္ဆက္ တာဝန္ထမ္း 
ေဆာင္ခဲ့ၾကသည့္ ေကာ္မတီဝင္မ်ားသည္ 
တာဝန္ယူမႈ၊ တာဝန္ခံမႈကင္းမဲ့၍ ကိုယ္လုပ္ 
ခဲ့သည့္ အလုပ္အေပၚ တာဝန္ယူမႈ၊ တာဝန္ 
ခံမႈရွိရန္ပါ စည္ပင္သာယာဥပေဒတြင္ 
ထည့္သြင္းျပင္ဆင္ျပ႒ာန္းရန္ လိုအပ္သည္ 
ဟု ဦးတင္ေအာင္က ဆုိသည္။

ယင္းကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ ကုမၸဏီ 
ဒါ႐ိုက္တာအဖြဲ႕ဝင္မ်ားကို တုိင္းအစိုးရအဖြဲ႕ 
ထံ လာေရာက္ရွင္းလင္းရန္ ဖိတ္ေခၚထား 
သည္ဟု မႏၲေလးၿမိဳ႕ေတာ္ဝန္ ေဒါက္တာရဲ 
လြင္က လႊတ္ေတာ္တြင္ ေျပာၾကားသည္။

အလားတူ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာပါ 
တုိင္းေဒသႀကီးအတြင္းမွ ရရန္ေႂကြးက်န္ 
မ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ ေတာင္သူမ်ားအေန 
ျဖင့္ စိုက္ပ်ဳိးေရကိုရႏိုင္သည့္ေနရာမွ ႀကိဳး 
စားယူေနရေသာေၾကာင့္ ေရခြန္ေႂကြးက်န္ 
မ်ားကို ေသခ်ာစိစစ္သင့္ၿပီး ယင္းေငြေၾကး 

မ်ားျဖင့္ ေတာင္သူေရရရိွေရးလုပ္ငန္းမ်ား
တြင္ ျပန္လည္ေဆာင္ရြက္ရန္ တုိင္းလႊတ္ 
ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚၿငိမ္းသက္ႏြယ္ 
(ႏြားထိုးႀကီး-၁) က ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးတြင္ စိုက္ပ်ဳိး 
ေရအသံုးျပဳမႈအတြက္ ေရခြန္ေႂကြးက်န္မ်ား 
ရွိေနၿပီး ထုိအတြက္ အဖြဲ႕အစည္းတစ္ခုဖြဲ႕ 
ကာ စနစ္တက် ျပန္လည္ေကာက္ခံသြား  
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီး၊ လယ္ယာ 
စိုက္ပ်ဳိးေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီး ေဒါက္ 
တာစိုးသန္းက ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့သည္။ 
သို႔ေသာ္ ယင္းေႂကြးက်န္မ်ားမွာ သက္ဆိုင္ 
ရာေတာင္သူမ်ားက မေပးေခ်ေသာေၾကာင့္ 
က်န္ရိွေနျခင္းမဟုတ္ဘဲ ေရခြန္ေကာက္ခံ 
သည့္ ေထြ/အုပ္ရုံးမ်ားက ယခင္အစိုးရ 
အဆက္ဆက္ ျပန္လည္မေပးသြင္းေသာ 
ေၾကာင့္ စုစုေပါင္းက်ပ္ေငြရွစ္ဘီလ်ံ က်န္ 
ရိွေနျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ၎က ေျပာသည္။
(ကုိးကား-ျမန္မာတုိင္းမ္/7daydaily)

မႏၱေလးတုိင္းေဒသႀကီး ၂၀၁၅-၁၆ ဘ႑ာႏွစ္ ဘ႑ာေငြ အရအသံုးစာရင္း 
တုိင္းစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာ မန္းလႊတ္ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြး

ဇူလုိင္ ၁၀၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္တိုင္ၾကားစာ 
ႏွင့္ အသနားခံစာမ်ား ေလ့လာသံုးသပ္စိစစ္ 
ေရးေကာ္မတီတြင္ ၂၀၁၆ မတ္လ မွ ၂၀၁၇ 
ဇြန္လကုန္အထိ တစ္ႏွစ္ေက်ာ္အတြင္း 
ျပည္သူလူထုမွ စာျဖင့္ေရးသားေပးပုိ႔သည့္ 
တုိင္ၾကားစာ ၉၀၀ ေက်ာ္ရွိေနသည္။ ေျမ 
ယာျပႆနာမ်ား၊ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးမ်ားကို
အေရးယူေပးရန္ တုိင္ၾကားျခင္းအမ်ားဆုံး 
ျဖစ္ေၾကာင္း ယင္းေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦး 

ေအာင္ေက်ာ္သူက ဆုိသည္။
တုိင္ၾကားစာေကာ္မတီအေနျဖင့္ ၅၀ 

ရာခုိင္ႏႈန္းေက်ာ္ကို ေျဖရွင္းၿပီး ၂၀ ရာခုိင္ 
ႏႈန္းသည္ စီမံကိန္းႏွင့္ဆုိင္ေသာ ကိစၥရပ္ 
မ်ားျဖစ္၍ ေဆာင္ရြက္ဆဲျဖစ္ကာ က်န္ ၃၀ 
ရာခိုင္ႏႈန္းသည္ သက္ဆုိင္ရာဌာနမွ ျပန္စာ 
မ်ားကို ေစာင့္ဆုိင္းေနေၾကာင္း ယင္းေကာ္ 
မတီက မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပ
သည့္ အစီရင္ခံစာ၌ ေရးသားထားသည္။

တုိင္ၾကားစာမ်ားအား ေမလကုန္အထိ 
အစိုးရဌာနသို႔ အေၾကာင္းၾကားေသာစာ၊ 

လႊဲေျပာင္းစာ ၁၃၇ ေစာင္၊ အစိုးရဌာနက 
ျပန္ၾကားစာ ၆၁ ေစာင္၊ ကိုယ္စားလွယ္သို႔ 
လႊဲေျပာင္းစာ ၃၂ ေစာင္၊ ဌာနဆုိင္ရာမ်ားသို႔ 
အေၾကာင္းၾကားစာ၊ လႊဲေျပာင္းစာ ၅၃ 
ေစာင္၊ ဌာနဆုိင္ရာမ်ားက ျပန္လည္တင္ျပ 
စာ ၂၂ ေစာင္၊ အဂတိတိုက္ဖ်က္ေရးေကာ္ 
မရွင္သို႔ ေပးပို႔စာႏွစ္ေစာင္ႏွင့္ ကြင္းဆင္း 
ေဆာင္ရြက္မႈ ၂၅ မႈရွိေၾကာင္း ေကာ္မတီ 
က ထုတ္ျပန္ထားသည္။

(ကုိးကား-7daydaily)

မြန္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္သို႔ တစ္ႏွစ္ေက်ာ္အတြင္း တုိင္ၾကားစာ ၉၀၀ ေက်ာ္ ေရာက္ရွိ
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ဇူလုိင္ ၁၊ ၂၀၁၇

ႀကိဳတင္ေမးျမန္းခြင့္တင္ထားသည့္ေမး
ခြန္းတြင္မပါဝင္ေသာ အျခားေမးခြန္းမ်ား 
ပိုမိုေမးျမန္းျခင္းမျပဳရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ားအား မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးတာက ဇြန္လ ၂၉ ရက္ 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ သတိေပး 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။

ျမစ္ေခ်ာင္းမ်ားအတြင္း သဲေသာင္ေပၚ 
ထြန္းမႈမ်ားကို မည္သို႔ေျဖရွင္းေနေၾကာင္း 
ႏွင့္  သဲေသာင္မ်ား ေပၚထြန္းလာမႈမရွိေစေရး 
မည္သို႔စီမံေဆာင္ရြက္ထားသည္ကို သိရွိ 
လိုေၾကာင္း ေမးျမန္းရာတြင္ ''ေနာက္ေနာင္ 

ကို ေပးထားတဲ့ ေမးခြန္းထဲကပဲ ေမးေပးပါ။ 
ေမးခြန္းထဲမပါတာေတြ မေမးပါနဲ႔။ ဝန္ႀကီး 
ေတြက ဘယ္လိုေျဖမလဲ""ဟု ေခ်ာက္ၿမိဳ႕နယ္ 
မွ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေမးခြန္းေမး 
ျမန္းအၿပီးတြင္ ထုိသုိ႔သတိေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္ 
သည္။

ႀကိဳတင္တင္ျပထားသည့္ ေမးခြန္းသည္ 
ဖတ္႐ႈ၍ အဆင္မေျပသလိုျဖစ္ေနသျဖင့္ 
စကားလံုးမ်ားေခ်ာေမြ႕ေစရန္ အနည္းငယ္ 
ျပင္ဆင္ေမးျမန္းျခင္းေၾကာင့္ သတိေပးခံရ 
ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း  ေမးခြန္းေမးျမန္းခဲ့သည့္ 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္က ေျပာ 
သည္။
(ကုိးကား-7daydaily)

ႀကိဳမတင္ထားသည့္ေမးခြန္း ေမးျမန္းျခင္းမျပဳရန္ 
မေကြးတုိင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ သတိေပး

ဇူလုိင္ ၁၁၊ ၂၀၁၇

ဇူလိုင္ ၁၀ ရက္က ရန္ကုန္တိုင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ အေရးေပၚအစည္းအေဝး 
တြင္ လွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈလက္မႈႏွင့္လမ္းပန္း 
ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီး ေဒၚ နီလာေက်ာ္က 
ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သစ္စီမံကိန္းတည္ေဆာက္ေရး
လုပ္ငန္းစဥ္ငါးရပ္ကို လႊတ္ေတာ္၌ရွင္းျပခဲ့ 
သည္။

ယင္းစီမံကိန္းအေပၚ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ား ေဆြးေႏြးလုိသည့္အခ်က္မ်ား 
ကို ဇူလိုင္ ၁၁ ရက္တြင္ တိုင္းအစိုးရထံ ေပး 

ပို႔ရမည္ျဖစ္၍ တစ္ရက္တည္းႏွင့္ အခ်ိန္ 
မလုံေလာက္ေၾကာင္း တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္ 
စားလွယ္ ေဒၚစႏၵာမင္း(ဆိပ္ႀကီးခေနာင္တို 
မဲဆႏၵနယ္)က ေျပာၾကားသည္။ ယင္းစီမံ 
ကိန္း၌ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက ရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏွံရာတြင္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္တစ္ဦး 
ပါဝင္မည့္အေပၚ လက္မခံႏိုင္ေၾကာင္းလည္း 
၎က ကန္႔ကြက္ထားသည္။

ထုိစီမံကိန္းကို ၿပီးခဲ့သည့္အစိုးရအဖြဲ႕ 
ေဆာင္ရြက္ထားမႈပံုစံအတိုင္း လုပ္ေဆာင္ 
မည္မဟုတ္ဘဲ ပုံစံအသစ္ျဖင့္ တည္ေဆာက္ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေဒၚ နီလာေက်ာ္က ရွင္းျပ 
ခဲ့သည္။ 

ျပန္လည္ျပင္ဆင္ေရးဆြဲမည့္ ရန္ကုန္ 
ၿမိဳ႕သစ္စီမံကိန္းအေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္၌ 
ေဆြးေႏြးခြင့္ေပးရန္ ေဒၚစႏၵာမင္းကတင္ျပ 
ရာ လႊတ္ေတာ္ကသေဘာတူခ့ဲသည့္အတြက္ 
လာမည့္ ပၪၥမပံုမွန္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး 
တြင္ ေဆြးေႏြးႏုိင္မည္ဟု ေမွ်ာ္လင့္ထားၾက 
သည္။ (ကုိးကား- 7daydaily/ျမန္မာတုိင္းမ္)

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သစ္စီမံကိန္းအား လႊတ္ေတာ္အမတ္မ်ား 
ေဆြးေႏြးရန္ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရကေပးေသာ 
အခ်ိန္မလံုေလာက္ဟု ေျပာၾကား

သတင္းတို

ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒အျဖစ္ 
ေရြးခ်ယ္ခံရေသာ ဦးျမသန္းကို ေတြ႕ရစဥ္။ 
(ဓာတ္ပံု-ေမာင္ကံ)

  လစ္လပ္ေနေသာ ရခုိင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒ေနရာကုိ ဇူလုိင္ ၁၄ 
ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္အစည္းအေ၀း၌ မဲေပးေရြးခ်ယ္ခဲ့ရာ 
ရခုိင္အမ်ဳိးသားပါတီမွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ဦးျမသန္း(ေျမပုံ-၂)က 
အႏုိင္ရရွိခဲ့သည္။ ဦးျမသန္းသည္ အစုိးရ 
ဥပေဒဌာနတြင္ ႏွစ္ေပါင္းသုံးဆယ္ေက်ာ္ 
တာ၀န္ထမ္းေဆာင္ခဲ့ၿပီး  လက္ေထာက္ 
ၫႊန္ၾကားေရးမွဴးရာထူးျဖင့္ အၿငိမ္းစားယူ 
ခဲ့သည္။
(ကုိးကား-7daydaily)



ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၃၅) 
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ဇူလိုင္ ၁၃ ၊ ၂၀၁၇

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
တည္ေဆာက္ေရးတြင္ ၂၀၁၆-၁၇ ဘတ္ 
ဂ်က္ႏွစ္အတြက္ျပဳလုပ္သည့္ လုပ္ငန္းသုံးခု 
အနက္ ၿခံစည္း႐ိုးကာရံသည့္လုပ္ငန္းတြင္ 
အုတ္အရည္အေသြးညံံ့မ်ား စစ္ေဆးေတြ႕ရိွ 
ရေၾကာင္း တုိင္းလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒ 
ဦးစံမင္းေအာင္က မဇၩိမသုိ႔ ေျပာသည္။

ေဆာက္လုပ္မႈ ၂၅ ရာခိုင္ႏႈန္းၿပီးစီးခ်ိန္ 
တြင္ လႊတ္ေတာ္အရည္အေသြးစိစစ္ေရး 
ေကာ္မတီအဖြဲ႕က ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးရာ၌ 
ေတြ႕ရိွခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ ''အရည္အေသြးည့ံ
တဲ့အုတ္ေတြနဲ႔ကာရံထားတ့ဲ ဆည္တစ္ကန္ 
ကိုျပန္ၿဖိဳၿပီး တည္ေဆာက္ၿပီးသားေတြ 
ေစ်းႏႈန္းေလွ်ာ့ခ်ခ့ဲတယ္ ။ အုတ္အညံ့သုံးလို႔ 
ေစ်းအနိမ့္ဆုံးေပးၿပီး အုတ္ေကာင္းျပန္သုံး 

တဲ့အေရအတြက္ကို အေကာင္းေစ်းႏႈန္း 
အတိုင္းေပးတယ္""ဟု ၎က ေျပာသည္။

လက္ရိွတြင္ ကုမၸဏီမွ ၿခံစည္း႐ိုးကာရံ 
ထားသည့္အနက္ ေပေပါင္း ၁၉၀ ခန္႔  ၿဖိဳ 
ဖ်က္ၿပီး အသစ္ျပန္လုပ္ေပးရန္ သေဘာတူ 
ထားကာ လႊတ္ေတာ္ေရးရာေကာ္မတီႏွစ္ 
ရပ္ႏွင့္ ဦးစီးေကာ္မတီက အတည္ျပဳၿပီးျဖစ္ 
ၾကာင္း သိရသည္။

ဧရာဝတီတုိင္းေဒသႀကီးတြင္ ၂၀၁၇-
၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ဝန္ထမ္းအိမ္ရာ သုံးလုံး 
ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား တည္း 
ခိုေဆာင္ ေဆာက္လုပ္ေရးလုပ္ငန္းမ်ား 
အတြက္ ဘတ္ဂ်က္ ၁ ဒသမ ၃ ဘီလီယံ ရရိွ 
ထားၿပီး၊ ၂၀၁၆-၁၇ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ၂ 
ဒသမ ၈ ဘီလီယံရရိွထားၿပီး၊ က်ပ္သိန္း 
၄,၆၀၀ ေက်ာ္သာ သုံးစြဲခ့ဲသည္။
(ကုိးကား-မဇၩိမ)

တိုင္းလႊတ္ေတာ္တည္ေဆာက္ေရးတြင္
အရည္အေသြးညံ့အုတ္မ်ားသံုးစြဲခဲ့ေၾကာင္း ေတြ႕ရိွ 

ဇူလုိင္ ၁၃၊ ၂၀၁၇

ရန္ကုန္တုိင္းအစိုးရအဖြဲ႕၏ လႊတ္ေတာ္ 
အတြင္း ကတိကဝတ္ခံယူထားသည့္ ကိစၥ 
ရပ္မ်ားကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာတြင္ 
ယခင္ႏွစ္မ်ားထက္ တိုးတက္မႈရွိေစရန္ 
ကတိကဝတ္၊ အာမခံခ်က္မ်ားႏွင့္ လႊတ္ 
ေတာ္အခြင့္အေရးေကာ္မတီက ကြင္းဆင္း 
စစ္ေဆးျခင္း၊ ၾကားဝင္ညႇိႏိႈင္းျခင္းျဖင့္ တြန္း 
အားေပးေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း ေကာ္မတီ 
ဥကၠ႒ဦးခင္ေမာင္ဝင္းက ေျပာသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယပံုမွန္ 
အစည္းအေဝးမွ ေမးခြန္းမ်ားတြင္ ၂၀၁၆-
၁၇ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ ကတိကဝတ္ ၁၆ ခု 
ရွိခဲ့ရာ ၉ ခု ၿပီးစီးေအာင္လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ခဲ့ 
ၿပီး  ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ ေဆာင္ 
ရြက္ဆဲ ကတိကဝတ္ေပါင္း သံုးခုရွိသည္။ 
ထို႔ျပင္ အဆုိေျခာက္ခုတင္သြင္းခ့ဲရာ ေလးခု 
ကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ရန္ 
လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳခဲ့သည္။ 

အတည္ျပဳအဆုိမ်ားတြင္ ၿမိဳ႕တြင္းယာဥ္ 
ေၾကာက်ပ္တည္းမႈမ်ား၊ ေရႀကီးေရလွ်ံမႈမ်ား 
ေျဖရွင္းေပးရန္၊ အမ်ားျပည္သူ အပန္းေျဖ 
အနားယူသည့္ေနရာမ်ား ျပည္သူပိုင္ျဖစ္ 
ေရးအဆိုတို႔ ပါဝင္ခဲ့ေသာ္လည္း ေရႀကီး 
ေရလွ်ံမႈမ်ား၊ ယာဥ္ေၾကာက်ပ္တည္းမႈမ်ား 
ဆက္လက္ျဖစ္ေပၚေန၍ ေဝဖန္မႈမ်ားရွိေန 
သည္။

ဘတ္ဂ်က္အသံုးျပဳျခင္းႏွင့္ စီမံကိန္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာတြင္ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ ထိန္းေက်ာင္းမႈေၾကာင့္ 
ဌာနဆိုင္ရာအမ်ားစုသည္ ယခင္ကဲ့သို႔ 
ဘတ္ဂ်က္အလဟႆအသံုးျပဳမႈ အမ်ား 
အျပားမရွိေတာ့ဘဲ ေျပာင္းလဲေနၿပီျဖစ္ 
ေၾကာင္း အဆုိပါေကာ္မတီဝင္ ေဒၚ ၾကည္ 
ျပာက ေျပာသည္။

(ကုိးကား-7daydaily)

ရန္ကုန္တုိင္းအစိုးရအဖြဲ႕ 
ကတိခံထားသည့္ စီမံကိန္းမ်ား
အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈ 
တုိးတက္ေစေရး လႊတ္ေတာ္ 
ေကာ္မတီ ေဆာင္ရြက္ေနဟုဆို

ဇူလုိင္ ၆၊ ၂၀၁၇

တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ္ ျပည္နယ္ 
အတြင္း၌ရိွေသာ ပစၥည္းမ်ားကို ေရာင္းခ် 
ျခင္း၊ ငွားရမ္းျခင္း၊ အျခားနည္းျဖင့္ လႊဲ 
ေျပာင္းျခင္းတို႔ျပဳလုပ္သည့္အခါ စနစ္တက် 
ရိွ ေစရန္ႏွင့္ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ၊တာဝန္ခံမႈ
ရွိေစရန္ ထိန္းေက်ာင္းႏိုင္သည့္ဥပေဒၾကမ္း 
ေရးဆြဲရန္ ဇူလုိင္ ၄ ရက္က က်င္းပေသာ 
ဒုတိယအႀကိမ္ မႏၲေလးတိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ဆ႒မပံုမွန္အစည္းအေဝး ပထမေန႔တြင္ 
ဦးတင္ေအာင္(ခ်မ္းျမသာစည္-၁)က အဆုိ 
တင္သြင္းခဲ့သည္။

ယင္းဥပေဒ ေပၚေပါက္လာျခင္းျဖင့္ 
တုိင္းေဒသႀကီးပုိင္ပစၥည္းမ်ား ေရာင္းခ်ျခင္း၊ 
ငွားရမ္းျခင္း၊ အျခားနည္းျဖင့္လႊဲေျပာင္းျခင္း 
ကိစၥရပ္မ်ားတြင္ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈရွိေစျခင္း၊ 
အေလ့အလြင့္ေလ်ာ့နည္းၿပီး ဥပေဒအတုိင္း 

စနစ္တက်ေဆာင္ရြက္ျခင္းေၾကာင့္ အျငင္း 
ပြားမႈ၊ သံသယျဖစ္မႈေလ်ာ့နည္းၿပီး အဂတိ 
တရားေရွာင္ရွားႏိုင္မည္ ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ 
တိုင္းေဒသႀကီးပိုင္၊ စည္ပင္ပိုင္၊ ျပည္ေထာင္စု 
ပုိင္စသည္ျဖင့္ ခြဲျခားသိရွိႏုိင္မည္ဟု ဦးတင္ 
ေအာင္ကေျပာသည္။

ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒအရ ျပည္ 
ေထာင္စုပိုင္ ပစၥည္းမ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး 
ဥပေဒေရးဆြဲႏုိင္ေသာ္လည္း ေရးဆြဲႏုိင္ 
ျခင္းမရိွေသးေၾကာင္းႏွင့္ ျပည္ေထာင္စုက 
ေရးဆြဲမည္ဆုိလွ်င္လည္း ၎တုိ႔ကစီမံႏိုင္ 
သလို တိုင္း/ျပည္နယ္မ်ားအတြက္လည္း 
လုိအပ္ျခင္းေၾကာင့္ ဥပေဒခ်င္းပဋိပကၡျဖစ္ 
ရန္အေၾကာင္းမရိွဟု ၎ကဆုိသည္။ ယင္း 
ဥပေဒၾကမ္းေရးဆြဲရန္အဆိုကို လႊတ္ေတာ္ 
က အတည္ျပဳခဲ့ၿပီး ထပ္မံက်င္းပသည့္ 
လႊတ္ေတာ္ရက္မ်ားတြင္ ေဆြးေႏြးခ့ဲၾကသည္။
(ကုိးကား-ျမန္မာတုိင္းမ္)

တိုင္းေဒသႀကီး၊ ျပည္နယ္ပိုင္ပစၥည္းမ်ား ေရာင္းခ်ျခင္း၊ 
ငွားရမ္းျခင္းႏွင့္ အျခားနည္းျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ျခင္းဆိုင္ရာ 
ဥပေဒၾကမ္းေရးဆြဲရန္အဆို မန္းလႊတ္ေတာ္တြင္ တင္သြင္း 


